

MASSSES & DEVOTIONS	MESSSES ET DÉVOTIONS
Sundays 8:00 a.m. Low Mass 10:30 a.m. High Mass 5:30 p.m. Low Mass Weekdays (*subject to change - check bulletin) : Monday - 7:00 a.m. & 9:00 a.m. Wednesday & Friday - 7:00 a.m. & 7:30 p.m. Tuesday & Thursday - 7:00 a.m. Saturday - 7:00 a.m. & 9:00 a.m. Confessions : • 30 minutes before every Mass (including weekdays). • Saturdays: 3:30 p.m. - 4:30 p.m. Exposition and Benediction : • First Fridays: Exposition after the 7:00 a.m. Mass, ending Saturday at 8:45 a.m.. High Mass at 7:30 p.m. • First Sundays: Benediction immediately after the 10:30 a.m. High Mass. First Saturday Devotions: Rosary and Litany of Loreto at 8:20 a.m., Benediction at 8:45 a.m., Mass at 9:00 a.m., followed by Our Lady of Perpetual Help Devotions. Fatima Devotions (May to October) Rosary in Latin, English, & French. Exposition of the Most Blessed Sacrament. On or near the 13th of the month. Precious Blood Devotions: January to July at 3pm on 3rd Sundays. BAPTISMS AND MARRIAGES Contact the parish office for information SACRAMENTAL EMERGENCIES Last Rites: 613-565-9656, ext. 8	Dimanches 8h00 Basse messe 10h30 Grand-messe 17h30 Basse messe En semaine (*peut changer; consultez le bulletin) : lundi - 7h00 & 9h00 mercredi et vendredi- 7h00 et 19h30 mardi et jeudi - 7h00 samedi - 7h00 et 9h00 Confessions • 30 minutes avant toutes les messes (y compris en semaine). • les samedis de 15h30 à 16h30. Exposition et Bénédiction : • Premier vendredi du mois: Exposition après la messe de 7h00 jusqu'au à 8h45 le samedi. Grand-messe à 19h30. • Premier dimanche du mois: Bénédiction après la Grand-messe de 10h30. Dévotions du premier samedi: Récitation du chapelet et des litanies de Lorette à 8h25, Bénédiction à 8h45, messe à 9h00, terminant par les dévotions N.-D. du Perpétuel Secours. Dévotions à Notre Dame de Fatima (mai à octobre) Le rosaire (en latin, anglais et français), lors de l'Exposition du Saint Sacrement. Autour du 13 du mois. Dévotions au Précieux Sang : De janvier à juillet, le 3e dimanche du mois à 15h00. BAPTÊMES ET MARIAGES Veuillez contacter le presbytère URGENCES SACRAMENTELLES Derniers sacrements: 613-565-9656, poste 8

St. Clement Choir / Chorale St-Clément : Emilie Maunder: stclementchoirottawa @ gmail.com Practices/Pratiques: Every Thursday at 7:00 p.m. / Tous les jeudis à 19h00 Organist / Organiste: Jean-François Gariepy: jeangrp @ outlook.com Altar Servers / Servants de messe : Contact - Fr. Pinho Sousa: mpinhosousa @ fssp.eu St. Clement Bookstore / Librairie St-Clément : Contact: Fernande Harrison: harrisonfern @ gmail.com St. Clement Young Adults / Jeunes adultes St-Clément : Contact: Clarissa Pacheco: stclementyag @ gmail.com Knights of Columbus / Chevaliers de Colomb : Contact: Nathan Steckle: stecklenathan @ gmail.com	Legion of Mary / Légion de Marie : President / Présidente - Myriam Thibodeau: thibodeau.myriam7 @ yahoo.com Meetings every Wednesday at 5:45 PM in the old saint Anne rectory Réunions tous les mercredis à 17h45 au vieux presbytère Ste-Anne Seven Sisters Apostolate / Apostolat des Sept Soeurs : Contact: Claire Labrosse cmlabrosse@ gmail.com Domus Christiani : Contact: Ian Gallagher: ichbinian @ gmail.com QR Code: <i>Donate to the Parish</i> <i>Faites un don à la Paroisse</i> 
--	---

PARISH COUNCILS	CONSEILS PAROISSIAUX
Parish Pastoral Council (PPC) Conseil paroissial de pastorale (CPP) Parish Finance Council (PFC) Conseil des affaires temporelles (CAT)	Chairman/Président: Ian Gallagher council-conseil@saintclement.ca Chairman /Président: John Fennelly fennelly1189 @ gmail.com
FSSP CANADIAN OFFICE ♦ BUREAUX NATIONAUX FSSP ☎ 613-567-0287 www.fssp.ca fsspcanada@gmail.com	



ST. CLEMENT PARISH ♦ PAROISSE ST-CLÉMENT

AT ST. ANNE CHURCH ♦ À L'ÉGLISE STE-ANNE
Archdiocese of Ottawa-Cornwall / Archidiocèse d'Ottawa-Cornwall



FEAST OF ST. ANNE, MOTHER OF MARY FÊTE DE STE-ANNE, MÈRE DE LA STE-VIERGE

July 26, 2026 / le 26 juillet, 2026



*“The Kingdom of heaven is like unto
a treasure hidden in a field...”
Matthew 13: 44*

*« Le royaume des cieux est semblable à
un trésor caché dans un champ... »
Mathieu 13, 44*

St. Gregory - *The treasure hidden in the field is the desire of heaven; the field in which the treasure is hidden is the discipline of heavenly learning; this, when a man finds, he hides, in order that he may preserve it; for zeal and affections heavenward it is not enough that we protect from evil spirits, if we do not protect from human praises. For in this present life we are in the way which leads to our country, and evil spirits as robbers beset us in our journey. Those therefore who carry their treasure openly, they seek to plunder in the way. When I say this, I do not mean that our neighbours should not see our works, but that in what we do, we should not seek praise from without.*

St. Grégoire - *Ce trésor caché dans un champ, c'est le désir du ciel: le champ dans lequel il est caché, c'est la perfection et la sainteté de la vie qui conduit au ciel. Lorsqu'un homme a trouvé ce trésor, il le cache pour le conserver, car le goût et le désir ardent des biens célestes ne suffisent pas pour défendre ce trésor contre les esprits mauvais, si celui qui le possède ne s'efforce pas de le dérober aux attaques des louanges des hommes. En effet, la vie présente est semblable à une route que nous parcourons pour arriver à la patrie; mais cette route se trouve assiégée par les esprits mauvais comme par autant de voleurs de grand chemin. Ceux donc qui portent ce trésor à découvert semblent vouloir devenir la proie des voleurs. Je ne veux pas dire que notre prochain ne doive pas être témoin de nos bonnes oeuvres, mais simplement qu'il ne faut pas dans nos actions nous proposer les louanges*

QR Code:
Donate to the Parish
Faites un don à la Paroisse



528 Old St. Patrick Street
Ottawa ON K1N 5L5
☎ (613) 565-9656
Mon. - Fri. / lun. - ven. 9:00 - 15:00
www.stclement-ottawa.org
e-mail: office.st.clement@rogers.com



Served by priests of | desservie par les prêtres de
The Priestly Fraternity of St. Peter (FSSP)
La Fraternité Sacerdotale St Pierre (FSSP)
Masses & Sacraments in the Traditional Roman Rite
Messes et sacrements dans le rite romain traditionnel

Office / Secrétariat:	Norma Golcher / Pierre Caron	(613) 565-9656 ext.2	office.st.clement @ rogers.com
Clergy / Clergé:	Fr. Erik Deprey, FSSP (<i>Pastor / Curé</i>) Fr. Manuel de Pinho Sousa, FSSP (<i>Assistant / Vicaire</i>) Fr. Matthew Jagas, FSSP	(613) 565-9656 ext.3 (613) 565-9656 ext.5 (613) 565-9656 ext.6	pastor.st.clement @ rogers.com mpinhosousa @ fssp.eu fr.m.jagas @ gmail.com

Parish Schedule ☩ Horaire paroissial			
Date		Time Heure	Intentions & Events Activités
Sunday Dimanche	26.VII.2026	8:00 a.m. 10:30 a.m. 5:30 p.m.	 RIP Jaimy Malenfant Par Jean-François Gariepy Pour les âmes du purgatoire par Claire Beaulieu RIP Catherine Wood by Stephanie Costello
St. Anne, Mother of the Blessed Virgin			
Ste-Anne, Mère de la Sainte-Vierge			
Monday Lundi	27.VII.2026	7:00 a.m.	Wedding Anniversary of Connor & Michelle Gallagher by J&M Gallagher & Family
Feria		*	9:00 a.m. Mass CANCELLED / messe ANNULÉE
De la férie			
Tuesday Mardi	28.VII.2026	7:00 a.m.	RIP Doris Manning by Bill and Lucy Raley
Ss. Nazarius & Celsus, Martyrs; Victor I & Innocent I			
Sts-Nazaire et Celse, Victor 1 ^{er} et Innocent 1 ^{er}			
Wednesday Mercredi	29.VII.2026	7:00 a.m.	Intentions of Joe & Catherine Fiorino & Family by J&M Gallagher
St. Martha, Virgin		7:30 p.m.	RIP Léo Joseph Fénélus by Walkyne Charles Fénélus
Sainte-Marthe			
Thursday Jeudi	30.VII.2026	7:00 a.m.	Complete healing and restoration of Michaela by Lyn Fong
Feria			
De la férie			
Friday Vendredi	31.VII.2026	7:00 a.m.	RIP Edward McCorkindale by the Paradis Family
St. Ignatius, Confessor		7:30 p.m.	RIP Rachelle & Matthieu Gagnon par Irène Boucher
St-Ignace de Loyola			
Saturday Samedi	01.VIII.2026	7:00 a.m.	RIP James Meechan by Maureen Kirvan
St. Peter in Chains		9:00 a.m.	Intentions of Georges Machaalani by Mirna Harika
Saint-Pierre aux Liens		3:30 p.m.	Confessions
(Our Lady on Saturday; 1 ^{er} samedi du mois)			
Sunday Dimanche	02.VIII.2026	8:00 a.m.	Pro Populo
10th Sunday after Pentecost		10:30 a.m.	Int. Mr. & Mrs. Les Watts, Jill, Michael & Andrew by Mr. & Mrs. Cesar J. Vanneste
10e Dimanche après la Pentecôte		5:30 p.m.	Pour la paix au Moyen-Orient par Jean Leduc

Collection / Offerings ☩ Quête / Offrandes	
<u>Sunday July 19 / le dimanche 19 juillet</u>	
Sunday 'regular' collections / quête dominicales 'ordinaires'	\$ 6,324.65
Maintenance & Restoration / entretien et restauration	\$ 961.00
e-Transfer - Canada Helps / e-Transfer - CanaDon	\$ 1,643.05
PAD / DPA	} min. required/requis \$ <u>9,000</u> Thank-you ! Un gros merci !
New Roof / Nouveau toit	
(Total received / total reçu \$ 471,523) Goal / But: \$ 533,939	
<i>May God reward you for your generosity ! / Que Dieu vous bénisse pour votre générosité !</i>	
Collection envelope boxes for tax-receipt purposes are available upon request. Please note that Restoration Funds for diocesan-approved projects are free from diocesan tax.	Une boîte d'enveloppes de quête pour fins d'impôts est disponible sur demande. Les fonds de restauration pour les projets approuvés sont exempts de la taxe diocésaine.
Thank-you for remembering St. Clement Parish in your last will and testament !	Merci d'avance d'avoir inclus la Paroisse St-Clément dans votre testament !

Please pray for the sick of our parish ☩ Prions pour nos malades de notre paroisse

Anne-Marie Jean-François, Kazimiera Rytwinski, Lucie Cabana, Marielle Smith, Richard Cafferty, Bibiane Falkenberg, Francis Suhu-biette, Shannon Charlebois, Danielle Desmarais, Jean Lafleur, Leslie Watts, Claude Bruyère, Linda Rangongo, Darryl Chiarelli, Michaela Fong, Chris Finnerty, Marie Archambault, Laurette Hermeston, Micheline Mikhaël, Justin Bartlett, Marie-Jocelyne Beauchamp, Miloslav Bosak, Robert Charlebois, Cordelia Daniels, Liette Deault, Beryl Devine, Ann Eady, Anne Essiambre, Dr. Marie-Jeanne Ferrari, Simone Gingras, John Harrison, Anna Maria Jesionka, Danny Beauchamp, Marie-Ange Jobin, Marguerite Lamothe, Guy Larivière, Laura-Lynn McPherson, Marianne Mikhaïl, Andrew Noden, Michael O’Meara, Jean Pothier, Robert Reid, Eileen Sheldrick, Doreen Sparling, Peter Stanistreet.



ANNOUNCEMENTS	ANNONCES
New Office Hours - Going forward, the office will now be open from 9:00am to 3:00pm, Monday to Friday. We would like to welcome Mr. Pierre Caron, who will be managing the office and handling reception.	Nouvelles heures d'ouverture - Dorénavant, le bureau sera ouvert de 9h à 15h, du lundi au vendredi. Nous sommes heureux d'accueillir M. Pierre Caron, qui travaillera au secrétariat et gèrera le bureau.
Schedule Change - Please note that this Monday's (July 27th) Mass at 9:00am is cancelled due to stain glass window repair work.	Changement d'horaire - Veuillez noter que la messe de ce lundi 27 juillet à 9 h est annulée en raison de travaux sur l'un des vitraux.
Feast of St. Ann with Procession - Solemn High Mass will be celebrated on her feast day this Sunday July 26th at 10:30 am. Weather permitting, after Mass a candlelight procession around the neighbourhood will follow.	 Fête de Ste Anne avec procession - Une Messe solennelle sera célébrée en sa fête ce dimanche 26 juillet à 10h30. Si la météo est bonne, après la messe nous aurons une procession aux chandelles autour du quartier.
Golf Fundraiser - Registration deadline is August 2nd for our golf fundraiser on August 11 th . If you haven't yet done so we encourage you to register for the golf or dinner. Members of the golf committee will have a table at the entrance to the church after each of our Sunday Masses. Also, please pray for good weather for this important day for our parish.	Collecte de fonds de golf: La date limite d'inscription à notre tournoi de golf caritatif du 11 août est fixée au 2 août . Nous vous encourageons à vous inscrire au golf ou au souper. Des membres du comité du tournoi seront présents à une table à l'entrée de l'église après chacune de nos messes le dimanche. Nous vous demandons également de prier pour que nous ayons beau temps lors de cette journée importante pour notre paroisse.
Father Deprey Away - Please note that our Pastor will be away this week for the annual parish family camp. Please pray for him, the families attending, and the volunteers who will be assisting.	Absence de l'abbé Deprey – Veuillez noter que M. le curé sera absent cette semaine à l'occasion du camp familial annuel de la paroisse. Merci de prier pour lui, pour les familles participantes et pour les bénévoles qui apporteront leur aide.
Pilgrimage: Save the date! Marie Reine du Canada Annual Pilgrimage to Our Lady of the Cape Shrine September 5, 6, & 7 . 100 km, on foot, in three grace-filled days. Theme for 2026: “ <i>Saint Michael the Archangel, Protector of the Universal Church</i> ”. Detailed information: https://www.mariereine.ca/ Contact: mariereineducanada@gmail.com .	Pèlerinage: Réservez cette date! Pèlerinage Annuel Marie Reine du Canada à Notre-Dame du Cap le 5, 6, et 7 septembre 2026. 100 km à pied en trois jours remplis de grâces. Thème pour 2026: « <i>Saint Michel Archange, Protecteur de l'Église universelle</i> » Infos: https://www.mariereine.ca/ Contact: mariereineducanada@gmail.com .
Annual Parish Dinner - Save the Date! Thanks to your generosity, last year's dinner raised \$7,000. Thank you! This year's dinner will be on Saturday, November 14th . We are currently looking for volunteers and sponsors to help make it a success. To get involved, please contact Monik LaBillois-Nadeau (labnadfamily@gmail.com). Thank you for your support!	Souper paroissial annuel - Réservez la date! Grâce à votre générosité, le souper de l'an dernier a permis d'amasser 7000\$. Un grand merci! Le prochain souper aura lieu le samedi 14 novembre . Nous cherchons dès maintenant des bénévoles et des commanditaires. Pour vous impliquer, contactez Monik LaBillois-Nadeau (labnadfamily@gmail.com). Merci de votre soutien!
Capital Campaign for a Parish Hall - We have received \$651,234 in pledges & donations. Our goal is \$900,000. Pledges and donations for the parish hall are not subject to the diocesan tax (13%) ! For more info contact John Fennelly @ 613-867-0144 or by email to info@saintclement.ca .	Campagne la salle paroissiale - Nous avons reçu 651,234 \$ en promesses de dons et contributions reçues. Notre objectif est 900 000 \$. Les promesses de dons et contributions pour la salle paroissiale ne sont pas soumis à la taxe diocésaine (13 %) ! Renseignements : John Fennelly au 613-867-0144, ou info@saintclement.ca .
‘Be Not Afraid’: The Church’s Call to Mission in a Post-Christian World.” - Strengthen your faith and enjoy the Ottawa Valley! Our Lady Seat of Wisdom College, located in Barry's Bay, Ontario invites you to their annual Wojtyla Summer Institute from August 6-9, 2026. Keynote Speaker is Archbishop Marcel Damphousse (Ottawa-Cornwall Archdiocese). For more information and to register: https://www.seatofwisdom.ca/news/summer-institutes/wojtyla2026/	«N'ayez pas peur»: l'appel de l'Église à la mission dans un monde post-chrétien. - Renforcez votre foi et profitez de la vallée de l'Outaouais ! Le Collège Our Lady Seat of Wisdom, situé à Barry's Bay, en Ontario, vous invite à son Wojtyla Summer Institute annuel, qui se tiendra du 6 au 9 août 2026. Monseigneur Marcel Damphousse (de l'archidiocèse d'Ottawa-Cornwall) sera l'orateur principal. Pour plus d'informations et pour vous inscrire: https://www.seatofwisdom.ca/news/summer-institutes/wojtyla2026/
Pro-Life Message - A woman who is pregnant is not "expecting" a child. She already has one. The child exists and is living and growing in her womb. She is not about to bring the child "into the world." The child is already in the world. The mother's womb is as much in the world as the mother herself. We need to help the world understand that children in the womb are indeed members of the human family-right here and now!	Message Pro-Vie - Une femme enceinte n'« attend » pas un enfant. Elle en a déjà un. L'enfant existe, il vit et grandit dans son ventre. Elle n'est pas sur le point de mettre cet enfant « au monde ». L'enfant est déjà dans le monde. Le ventre de la mère fait tout autant partie du monde que la mère elle-même. Nous devons aider le monde à comprendre que les enfants dans le ventre de leur mère font bel et bien partie de la famille humaine — ici et maintenant!

Sancta Anna, ora pro nobis!